
 

Vážený pane ministře,

jak jste již sám podle zpráv z tisku zaznamenal, před dvěma dny byla na Novinky.cz zveřejněna
mimořádně  nechutná  informace včetně  videozáznamu „Děsivé  záběry.  Šéf  státní  obory  Březka
brutálně  týrá  a zabíjí  zvířata“.  Zdroj:  https://www.novinky.cz/clanek/domaci-desive-zabery-sef-
statni-obory-brezka-brutalne-tyra-a-zabiji-zvirata-40483436

Druhý den tuto informaci doplnila dalšími podrobnostmi iDnes „Policie prověřuje týrání koček v 
oboře u Prahy. Video ukázalo mučení v pasti i střelbu“. 
Zdroj: https://www.idnes.cz/praha/zpravy/mozne-zabijeni-brutalni-zachazeni-zver-obora-brezka-v-
okrese-praha-vychod.A240809_093139_domaci_vank

Z těchto informací vyplývá, že ve státní oboře Březka zřejmě docházelo k dlouhodobému týrání a
zabíjení zvířat,  zejména koček, ale i  dalších. Shrneme-li  všechno, pak šéf této státem vlastněné
obory  Libor  Beníček a  jeho  podřízení  s plným vědomím ředitele  státního  Výzkumného ústavu
lesního hospodářství a myslivosti Víta Šrámka, pod který obora v katastru obce Kostelec u Křížků
spadá a který se v rozhovoru pro Novinky opakovaně zastával pravděpodobných zločinců, chytali
v oboře  systematicky  a  dlouhodobě  do  pastí  kočky,  ale  klidně  i  zákonem  chráněného  tchoře
tmavého, který je uveden v Červeném seznamu savců.

Tím s největší pravděpodobností  naplnili  skutkovou podstatu trestného činu podle ust.  § 302 tr.
zákoníku týrání zvířat s následkem smrti, a to opakovaně, na větším počtu zvířat, zvlášť surovým
nebo trýznivým způsobem a jako členové organizované skupiny.

S tím souvisí i urputná obrana myslivců za zachování jejich práva vraždit psy a kočky prakticky na
prahu jejich domovů. JUDr. Pospíšil, bývalý ministr spravedlnosti a pražský náměstek primátora na
FB publikoval „A přesně toto je důvod, proč už více než rok usiluji o to, aby myslivcům bylo
jednou provždy odňato oprávnění střílet  psy a kočky! Považuji  za ostudné,  že tyto praktiky už
dávno nevymýtili  na vlastní žádost  sami myslivci,  nebo Ministerstvo zemědělství.  To naopak v
aktuálně projednávané novelizaci mysliveckého zákona trvá na zachování práva myslivců psy a
kočky střílet. Myslím si, že pokud si chtějí myslivci zachovat v očích veřejnosti alespoň trochu
dobré jméno, mají  nyní nejspíše tu poslední možnost,  kdy to mohou udělat.  Jednoduše tím, že
vyzvou ministerstvo, ať tuto praktiku z novely zákona vypustí. A tak prokázat nejen dobrou vůli, ale
i to, že při veškerých vymoženostech lze myslivost 21. století vykonávat i bez zabíjení domácích
mazlíčků!“

Jenže myslivci již v době komunistické nesvobody tvořili významný nátlakový spolek s vazbami na
klíčové funkcionáře a různými protekcemi, a to se nezměnilo dodnes. Proto ta zjevná neochota státu
je  omezit  v jejich  nepřiměřených  pravomocech.  Je  třeba  si  uvědomit,  že  myslivci  nejsou  jen
dobrotiví  lesáci  nosící  v zimě  krmení  strádající  zvěři,  ale  především  obtížně  kontrolovatelný
ozbrojený  sbor  o  počtu  okolo  90  tisíc  osob,  často  nebezpečných  všemu  živému  včetně  jich
samotných.

Myslíme si, že odhalení zřejmě dlouhodobého týrání a zabíjení koček, ale i dalších zvířat, ve státem
vlastněné oboře je jen příslovečným vrcholem ledovce a že se tak děje hromadně. Naše dlouhodobé
poznatky otřesných případů týrání a zabíjení zvířat  ze strany státních i nestátních subjektů nám
dávají právo to tvrdit.
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Také současná inciativa volající po registraci, kastraci a čipování volně žijících koček je odmítána
ze strany státních orgánů, měst i obcí. Proč? Protože je levnější někomu zaplatit za to, aby opuštěné
kočky odchytil a zabil a za ušetřené peníze mohly být dále stavěny různé zbytečné stavby, pomocí
nichž se dají tak krásně utrácet dotace. Přesto při současných jednáních na toto téma se zástupci
státní správy (MZe a MŽP) staví k návrhu negativně.

Pražský spolek ochránců zvířat a další subjekty dlouhodobě působící v oblasti ochrany opuštěných
a týraných zvířat vyzývají:

1. k opravdu důslednému vyšetření pravděpodobné trestné činnosti páchané v oboře Březka,

2. k odvolání všech, kdo vědomě nebo z nedbalosti dopustili toto zavrženíhodné jednání, včetně
ředitele Šrámka,

3. k systematickému prověření všech státních i  nestátních obor a dalších zařízení, zda tam jsou
dodržovány zákon na ochranu zvířat proti týrání, veterinární zákon a další platné předpisy,

4. k podpoře iniciativy za kastrace a čipování volně žijících koček,

5. k novelizaci občanského zákoníku a veterinárního zákona tak, aby bylo zřejmé, že města a obce
jsou povinny spolupracovat s útulkem pro zvířata a financovat péči o nalezená zvířata zjevně určená
k zájmovému chovu,

6. ke zrušení ustanovení zákona o myslivosti, umožňující myslivcům usmrcování psů a koček.

Jako ministra klíčového rezortu Vás prosíme o podporu a pomoc při realizaci uvedených návrhů.

A jako  poslance  Vás  prosíme  o  podporu  pozměňovacího  návrhu  poslanců  Michaela  Kohajdy,
Markéty Pekarové Adamové, Kláry Kocmanové a Josefa Bernarda k širšímu balíčku na ústavní
zakotvení ochrany vody, které už posvětila vláda (sněmovní tisk 497/0 Novela ústav. z. – Ústava
ČR). Jeho navržené znění zní takto: „Stát dbá o ochranu životního prostředí  a zvířat a o šetrné
využívání přírodních zdrojů, zejména vody.“

Nadační fond Kocoura Felixe, prof. Ing. Vladimír Smejkal, CSc., LL.M., DrSc., zakladatel

Nadační fond Alice kočkám, Alice a Jiří Oppovi, zakladatelé

Catico z.s., Ing. Eva Hulcová, předsedkyně

Spolek na ochranu zvířat Dobříšsko, z.s., Ing. Dana Javůrková, předsedkyně

Pražský spolek ochránců zvířat, z.s., Mgr. Hana Janišová, předsedkyně

V Praze, dne 11. 8. 2024


